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Strefa Biznesu: Pani prezes, 
Faser S.A. to fi rma, która 
ma długą historię i bogatą 
tradycję. Jak się fi rma zmie-
niała na przestrzeni lat?
Dyrektor Generalny 
Małgorzata Maciejewska: 
Może na wstępie przytoczę 
trochę historii o naszej Firmie: 
1 kwietnia 1954 to początek 
powstania  FABRYKI SPRZĘ-
TU RATUNKOWEGO I LAMP 
GÓRNICZYCH FASER S.A. 
na ziemi tarnogórskiej. Należy 
zaznaczyć, że na początku 
była to FABRYKA SPRZĘTU 
RATUNKOWEGO (FSR), a pod 
koniec 1962 roku Ministerstwo 
Górnictwa i Energetyki wydało 
zarządzenie nakazujące  z dn. 
1.01.1963 r. połączyć Fabry-
kę Sprzętu Ratunkowego 
z  Fabryką Lamp Górniczych 
(FLG) mieszczącą się wów-
czas w Katowicach, tworząc 
w ten sposób jedno wielkie 
przedsiębiorstwo, które przy-
jęło nazwę Fabryka Sprzętu 
Ratunkowego i Lamp Górni-
czych w Tarnowskich Górach. 
W 1966 r. po zarejestrowaniu 
ostatecznie znaku FASER 
w miejscu dotychczas stoso-
wanych znaków w zależności 
od rodzaju produkcji FSR lub 
FLG, powstała nazwa  Fabryka 
Sprzętu Ratunkowego i Lamp 
Górniczych „FASER”. 
Druga połowa lat  dziewięć-
dziesiątych to okres prze-
kształceń własnościowych 
prawie wszystkich przedsię-
biorstw państwowych w Pol-
sce. I tak 1 kwietnia 1997 r., 

czyli 43 lata od momentu 
powstania Fabryki w Tarnow-
skich Górach „FASER” został 
przekształcony w „pracow-
niczą” spółkę akcyjną. Tym 
sposobem wszystkie akcje 
spółki zostały wykupione 
przez pracowników, a dzia-
łalność spółki została oparta 
na zasadach Kodeksu spółek 
handlowych.
Od tego czasu upłynęło już 
25 lat. Akcjonariat, który był 
bardzo rozproszony, został 
zgromadzony w przeważają-

cej części w grupie kilku osób. 
To pozwala podejmować 
właściwe i szybkie decyzje,  
konieczne do prawidłowego 
funkcjonowania spółki. Osoby, 
które są w posiadaniu pakietu 
większościowego, stanowią 
trzon w strukturze spółki 
jako Rada Nadzorcza, Zarząd 
i Dyrekcja.

Strefa Biznesu: Był jednak 
moment, że losy fi rmy nie 
były pewne. Jak zawalczyli-
ście państwo o nią?

Wszystko zaczęło się w 2020 
r., kiedy po kolejnym roku za-
kończonym dużym ujemnym 
wynikiem fi nansowym, ciągle 
spadającą sprzedażą oraz 
kilku nieudanych próbach 
restrukturyzacji, zostało 
zwołane Walne Zgromadzenie 
Akcjonariuszy celem doko-
nania gruntownych zmian 
w fi rmie. Według nas był 
to ostatni moment na rato-
wanie fi rmy, być może nawet 
przed ogłoszeniem upadłości. 
Zwołanie Walnego Zgroma-
dzenia Akcjonariuszy skutko-
wało powołaniem nowej Rady 
Nadzorczej, a w ślad za tym 
powołaniem nowego Zarządu 
Spółki.   
Obecnie spółka Faser posiada  
jednoosobowy zarząd, który 
to ja reprezentuję, a nowy 
schemat organizacyjny zawie-
ra w swej strukturze dyrekto-
rów i ich zastępców.
Chcę tutaj nadmienić, 
że wszystkie osoby decyzyjne, 
które mają dzisiaj bezpośredni 
wpływ na rozwój i funkcjono-
wanie fi rmy, to osoby z wielo-
letnim stażem. Przeszły przez 
wiele stanowisk pracy, zaczy-
nając od warsztatu. Jestem 
tego najlepszym przykła-
dem. W roku 1983 zostałam 
zatrudniona na okres wakacji 
jako goniec i tak już zostało. 
Nieprzerwanie od 39 lat je-
stem pracownikiem Faser S.A. 
Po kilku miesiącach biegania 
z dokumentami zaczęłam 
pracę w Dziale Transportu, na-
stępnie na oddziale produkcji, 

Poruszyliśmy niebo i ziemię, by 
fi rma z wieloletnią historią i tradycją 
mogła dalej istnieć i funkcjonować 
na tarnogórskiej ziemi. 



księgowości materiałowej. Po-
tem około 24 lata jako Główny 
Logistyk, Główny Specjalista 
do spraw Kooperacji i Trans-
portu, a od 6 lipca 2020 r. 
jako Prezes Zarządu.   
Doświadczenie, które naby-
łam przez wszystkie te lata 
na różnych stanowiskach, 
biorąc również pod uwa-
gę zróżnicowaną i bardzo 
specyfi czną produkcję naszej 
fi rmy, obecnie wykorzystuję 
w zarządzaniu. Analogicznie 
jest z pozostałą kadrą zarzą-
dzającą.

Strefa Biznesu: Pani prezes, 
jakie wyroby to dziś dome-
na fi rmy Faser S.A.
Profi l produkcyjny Fabryki 
to w dalszym ciągu produkcja 
ukierunkowana na sprzęt 
ratujący życie ludzkie, dlatego 
motto spółki brzmi „Służymy 
Waszemu Bezpieczeństwu”. 

Nasze wyroby są dedykowane 
dla górnictwa, straży pożar-
nej, jak również przemysłu 
na potrzeby obronności kraju, 
a także dla klienta indywidu-
alnego. 
Chcę podkreślić, że większość 
wyrobów, które produkujemy, 
muszą przejść przez cały pro-
ces certyfi kacyjny. Wiąże się 
to z licznymi badaniami, ale 
i dużymi kosztami. Współpra-
cujemy z takimi instytucjami, 
jak: Centralny Instytut Ochro-
ny Pracy, Wojskowy Instytut 
Chemii i Radiometrii, Centrum 
Techniki Morskiej, Akademia 
Marynarki Wojennej, Woj-
skowa Akademia Techniczna, 
Wojskowe Centrum Norma-
lizacji, Jakości i Kodyfi kacji, 
Centralna Stacja Ratownictwa 
Górniczego, Wyższy Urząd 
Górniczy, Kopalnia Doświad-
czalna BARBARA, Centrum 
Naukowo-Badawcze Ochrony 

Przeciwpożarowej-Państwo-
wy Instytut Badawczy.
Spółka posiada wdrożony 
System Zarządzania Jakością 
ISO 9001-2015, a także AQAP 
2110:2016 oraz Koncesje 
na produkcję wyrobów 
o przeznaczeniu wojskowym 
lub policyjnym.

Strefa Biznesu: Faser to fi r-
ma z tradycjami, odpowia-
dająca na potrzeby rynku. 
Czy jest jakiś produkt, 
który powstał w ostatnim 
czasie?
PZT-01 Podręczny Zestaw 
Tlenowy  to nasz najnow-
szy produkt przeznaczony 
zarówno dla służb ratowni-
czych, jak i klienta indywidu-
alnego. W swej konstrukcji 
wyróżnia się małymi gaba-
rytami i niewielką wagą oraz 
prostotą obsługi. Powstał 
w dobie pandemii COVID-19, 

jest to aparat wspomagający 
oddychanie. W skład aparatu 
wchodzi butla tlenowa, układ 
redukcyjno-dawkujący, ma-
seczka, a także pulsoksymetr 
dla stałego monitorowania 
saturacji. Aparat ten może być 
wykorzystywany przez osoby 
mające problem z oddycha-
niem, pozwoli też doczekać 
do przyjazdu karetki. Możemy  
taką osobę również odwieźć 
do najbliższego SOR-u, gdzie 
zostanie udzielona profesjo-
nalna pomoc. Może również 
być wykorzystywany przez 
sportowców, alpinistów 
i osoby uprawiające różne 
sporty dla szybszej regenera-
cji organizmu.

Strefa Biznesu: Pani pre-
zes, jaka jest w tej chwili 
kondycja fi rmy i jej pozycja 
na rynku?
Aktualnie fi rma zaczyna 
wychodzić na prostą, gene-
rując na dzień dzisiejszy zyski 
na produkcji podstawowej. 
Ponadto otwartość na kon-
takty zewnętrzne i nieustanne 
spotkania z klientami ze-
wnętrznymi skutkują kolejny-
mi zamówieniami na wyroby 
produkowane przez Fabrykę.  

Aparat tlenowy 
wspomagający oddychanie


